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Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Úhlejov konaného dne 20. 12. 2023 

 

Přítomni: Lenka Šedivá, Zdeněk Šubr, Pavel Šubr, Petr Špůr, Vlasta Huňáčková, Leona Kulinová 

Omluven: Lukáš Janeček 

Ověřování: Leona Kulinová a Pavel Šubr 

Zapisovatelka: Vlasta Huňáčková 

 

Program: 

1) Zahájení 

2) Rozpočtové provizorium pro rok 2024 

3) Zadávací podmínky – rekonstrukce komunikace Úhlejov 

4) Podání žádostí o dotace 

5) Inventarizace 2023 

6) Rozpočtové opatření č. 4 

7) Finanční dar knihovna 

8) Organizační záležitosti 

Hlasování: pro – proti – zdržel se  

 

 

1. Zahájení 

Na začátku zasedání proběhlo, které začalo v 19:00 hodin, přivítání přítomných.  

Zastupitelé dotázáni, zda s programem zasedání souhlasí. Program schválen bez dalšího doplnění. 

Hlasování o schválení programu zasedání:  

 Hlasování: 6 – 0 – 0  

 

Zapisovatelem zápisu ze zasedání navržena slečna Vlasta Huňáčková.  

 Hlasování o schválení zapisovatele zápisu:  

 Hlasování: 5 – 0 – 1  

 

Ověřováním zápisu ze zasedání navrženi paní Leona Kulinová a pan Pavel Šubr. 

 Hlasování o schválení ověřovatelů zápisu:  

 Hlasování: 4 – 0 – 2  

 

 

2. Rozpočtové provizorium pro rok 2024 

Zastupitelstvo obce Úhlejov schvaluje rozpočtové provizorium pro rok 2024, dle kterého  

bude obec Úhlejov zajišťovat chod nejnutnějších výdajů až do schválení rozpočtu obce Úhlejov 

pro rok 2024. V období rozpočtového provizoria:  

1. Obec hradí jenom nejnutnější výdaje zabezpečující provoz obecního úřadu a obce, přičemž dbá 

na hospodárnost a efektivnost vynakládání rozpočtových prostředků.  

2. Hradí závazky vyplývající z již uzavřených smluv.  

Rozpočtové příjmy a výdaje uskutečněné v době rozpočtového provizoria se stávají příjmy a výdaji 

rozpočtu po jeho schválení.  

 



2 

 

Hlasování o schválení rozpočtového provizoria. 

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

 

3. Zadávací podmínky – rekonstrukce komunikace Úhlejov 

- Geodetické práce jsou kompletně hotové. Na základě toho projektant pan Ing. Janák dokončil 

projektovou dokumentaci pro provedení stavby. Podklady byly předány společnosti Dabona s.r.o., 

která připravila podklady pro vypsání zadávacího výběrové řízení.  

 

- Starostka seznámila zastupitelstvo obce s důležitými body zadávací dokumentace výběrového 

řízení:  

 

1) Protože se jedná o dotační akci, je částka realizace, která je uvedena v žádosti o dotaci 

nastavena jako maximální přípustná. Firma, která se do výběrového řízení bude hlásit, nesmí 

podat vyšší částku, jinak bude vyřazená pro nesplnění podmínek zadávacího řízení. 

 

2) Účastník výběrového řízení musí doložit minimálně 3 akce obdobného charakteru. 

 

3) Součástí Smlouvy o dílo bude, že akce se bude realizovat pouze v závislosti na přiznání dotace. 

Předběžný výsledek o přiznání dotačních prostředků již obec má. Ale stále čekáme na oficiální 

registraci akce, kterou by mělo Ministerstvo pro místní rozvoj rozesílat koncem ledna. 

 

- Výběrové řízení bude otevřeno 2. nebo 3. ledna 2024 s elektronickým podáváním přes systém 

NEN. Lhůta pro podání nabídek skončí 19. ledna 2024. O veškerou administraci a vyřizování 

případných dotazů se postará společnost Dabona s.r.o. ve spolupráci s Ing. Janákem. Poté dojde k 

vyhodnocení doručených nabídek.   

 

- V případě, že by některá nabídka byla např. nesrovnatelně nižší, je domluvena konzultace s Ing. 

Janákem, který bude při této akci vykonávat i stavebně technický dozor. 

 

Zastupitelstvo obce Úhlejov schvaluje zadávací podmínky pro veřejnou zakázku s názvem Obnova 

místní komunikace 1c – Úhlejov. 

Hlasování: 5 – 0 – 1 

 

 

4. Podání žádostí o dotace 

1) Individuální dotace 

Protože pro vypsání výběrového řízení na dotační akci Obnova místní komunikace 1c – 

Úhlejov bylo nutné provést nutné přípravné úkony, se kterými obec vůbec nepočítala 

(geodetické zaměření a projektová dokumentace pro provedení stavby) chceme pořádat 

Krajský úřad pro Královéhradecký kraj o individuální dotaci financování těchto 

mimořádných výdajů. Výše požadované dotace je 265.300,- Kč. Obec do požadavku 

dotace nezahrne částku 48.400,- Kč, kterou uhradí za zpracování výběrového řízení, 
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protože tento výdaj by v případě realizace vydala vždy.   

 

Zastupitelstvo obce schvaluje podání individuální dotace do dotačního titulu Královéhradeckého 

kraje na financování přípravné části pro realizaci akce Obnova místní komunikace 1c – Úhlejov  

v částce 265.300,- Kč. 

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

2) Program obnovy venkova Královéhradeckého kraje 

Zastupitelé se dohodli, že je vhodné podat žádost o dotace na dofinancování akce Obnova 

místní komunikace 1c – Úhlejov. Maximálně se může žádat o částku 1 200 000,- Kč. 

Výsledek podání žádosti o dotaci se dozvíme nejpozději koncem května. 

 

Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci do dotačního titulu Program obnovy 

venkova Královéhradeckého kraje s požadavkem na dotaci v částce 1 200 000,- Kč. 

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

3) Zachování a obnova historických hodnot I. - Ministerstvo obrany 

Starostka provedla přípravu na možnost podání žádosti o dotaci na obnovu pomníku 

Antonína Pospíšila a Emila Plecháče u Chroustova. Pomník se  nám podařilo ve spolupráce 

s Mgr. Ondřejem Stýblem zařadit do majetku obce. Pomník bude očištěn, zrestaurován a 

zakonzervován tak, aby byla zajištěna trvanlivost opravy. Obnoví se také chodníček a bude 

nainstalována informační tabulka. Hodnota opravy je stanovena na částku 99.486,- Kč. 

 

Zastupitelstvo obce schvaluje podání žádosti o dotaci do dotačního titulu 107290 Zachování a 

obnova historických hodnot I. Ministerstva obrany. Výše požadované dotace je 79.588,- Kč. 

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

5. Inventarizace 2023 

Starostka obce zastupitelstvo seznámila s náležitostmi provedení inventarizace obecního majetku 

za rok 2023. Ustanovila inventarizační komisi ve složení Petr Špůr (předseda),  

Pavel Šubr (člen) a Zdeněk Šubr (člen). Inventarizace musí být provedena do 31. 1. 2024. 

 

6. Rozpočtové opatření č. 4 

Starostka obce dává zastupitelstvu obce na vědomí Rozpočtové opatření č. 4 dle účetní přílohy. 

Zastupitelstvo obce bere Rozpočtové opatření č. 4 na vědomí. 

 

7. Finanční dar knihovna 

Obec Úhlejov dlouhodobě spolupracuje s Knihovnou Václava Čtvrtka v Jičíně formou výměnného 

fondu, který tvoří většinový objem zápůjčky občanům obce. Proto se bude obec i nadále podílet 

formou finančního daru na obnově knižního fondu. 

Pro rok 2024 je navrženo poskytnutí finančního daru ve výši 6 000,- Kč. 

 

Zastupitelstvo obce schvaluje poskytnutí finančního daru ve výši 6 000,- Kč. 

Hlasování: 6 – 0 – 0 
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8. Organizační záležitosti  

- Bude nutné se v prvním čtvrtletí roku 2024 rozhodnout, jak to bude se systémem  DOOR-TO-

DOOR. Spočítat přesně nemovitosti, které lze do systému zahrnout a určit přesný počet a typ 

nádob. Nejpozději v červenci je třeba objednat službu u svozové společnosti a nechat si vyhotovit 

kalkulaci svozu. 

- Starostka obce dává na vědomí, že přes svátky bude obecní úřad v úředních hodinách uzavřen. 

-Starostka dle dohody vyzvala Městský úřad v Hořicích, aby nám objasnili více situaci ohledně 

prošetření odpadu u podnikatelských subjektů. Vedoucí odboru životního prostředí paní Volfová 

starostku seznámila s výsledkem z prošetřování a zároveň  

po starostce požadovala, aby se k výpovědím dotyčných účastníků sama vyjádřila. Starostka 

zastupitelstvo seznámila s celou situací. Dokazování bude ještě dále pokračovat. 

Zastupitelstvo chce některá odpadová místa osadit kamerovým systémem.  

-Gratulování k výročím občanům obce: Každý rok se občanům obce gratulovalo k jejich 

významným výročím. Bohužel se obec v poslední době dostává do situací, kdy lidé mají o způsobu 

předání gratulace různé názory a požadavky. Obec nemá žádnou povinnost tento původní zvyk 

dále držet, je to zatěžující a lidé si tohoto benefitu naváží.  

 

Zastupitelstvo obce schvaluje, že od roku 2024 se ruší gratulování občanů k jejích významným 

výročím v plném rozsahu.  

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

- pronajaté pozemky – „švestková alej a třešňovka“: Již dlouhá leta má část pozemku p.č. 259/1- 

švestkovou alej pronajatou paní Kaprasová.  Probíhá zde pouze opásání, kdy nedopasky nejsou 

uklizeny. Byly vykáceny špatné dřeviny, kdy náhradní výsadba dodnes neproběhla. Je zde zřízen 

vjezd do ohrady s koňmi, kde tečou na silnici proudy vody a taká se bláto na silnici, které nikdo 

v poslední době neuklízí. část nestará, tím pádem je ve velmi špatném stavu.  

Paní Kaprasové tedy říct, ať to vrátí do původního stavu. Lidé si samozřejmě na stav v místě 

stěžují. Obec provede revitalizaci a přidá pozemek do seznamu k sekání, které zabezpečuje firma.  

 

Zastupitelstvo obce navrhuje vypovězení Smlouvy o pronájmu paní Libuši Kaprasové s okamžitou 

platností z důvodu toho, že se o pozemky nestará tak, jak by měla a tím zásadně porušuje podmínky 

smlouvy.  

Hlasování: 6 – 0 – 0 

 

Druhým pozemkem je pozemek p.č. 422/1 – třešňovka, kterou má pronajatou Andrea Kaprasová. 

Sklizeň travnatého porostu v roce 2023 nakonec musela zajistit obce, protože slečna Kaprasová 

z kapacitních důvodů sklizeň neprovedla. Nájem bude ukončen a pozemek bude 1x ročně sklízen 

firmou, která obci pozemky seká. 

 

Zastupitelstvo obce navrhuje vypovězení Pachtovní smlouvy slečně Andree Kaprasové 

s okamžitou platností z důvodu toho, že se o pozemky nestará tak, jak by měla a tím zásadně 

porušuje podmínky smlouvy.  

Hlasování: 6 – 0 – 0 
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- Zbyhoň 2024: je dost možné, že v květnu 2024 se akce Zbyhoň konat nebude z důvodu 

rekonstrukce silnice na Růžovka. Tato situace se bude ještě řešit. Přes staveniště se totiž běhat 

nemůže, takže jedinou variantou by bylo, že by běh měl jinou trasu. Účastníci jsou však na tuto 

trasu zvyklí, a i z důvodu jejich tréninku ji chtějí takto ponechat. Situace se rozhodne až po podpisu 

smlouvy o dílo, kdy bude jasně daný harmonogram stavby. 

 

 

Zasedání ukončeno ve 20:50 hodin. 

 

 

Zapsala: Vlasta Huňáčková: ……………………     Ověřili: Leona Kulinová: ……………………. 

   

 

 

                   Pavel Šubr: ...……………………….. 

 

 


